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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 
  

  

Abdelmajid El Moussaoui S Christer Karlsson 
 Cecilia Albertsson M  
 Fredrik Dahlberg SD --- 
 Katja Ollila V  
 Marita Åsenlund S Torbjörn Saxin 
 Ulrika Jonsson M  
 Lars-Göran Zetterlund C  
 Håkan Bergström S (ej § 53) 
 Madelene Jönsson SD  
 Jacob Neerings M Göran Strömkvist 
 Wilhelm Tham GL  
 Göran Thor S Mats Kuurne  
 Johan Stolpen V Per Johansson 
 Lotta Anderberg M Anneli Karlsson (ej § 53) 
 Gabriella Rönn Elwström SD  
 Tobias Nygren C  
 Allan Myrtenkvist S  
 Per Karlsson M  
 Christina Kuurne S  
 Samuel Eriksson SD  
 Mattias Kjellberg M  
 Bo Werner V  
 Christer Olken S  
 Sten Walegren GL  
 Margurite Vase C  
 Anna Florin Schmidt  M  
 Ann-Charlotte Nässén S  
 Casper Dahlberg SD --- 
 Thomas Malm M  
 Kent Grängstedt S Madeleine Larsson  
 Saskia van der Zanden V -- 
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Beredningstid 

Vi beredningstiden föredrog Olle Lundin, professor i förvaltningsrätt, Uppsala 
universitet om kommunal ekonomi och förvaltning och om förekomsten av 
korruption i offentlig förvaltning i Sverige.   
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§ 42 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Per Karlsson (M) redogör för kallelse till dagens sammanträde 
enligt följande: Kallelse jämte bilagor har skickats till var och en av 
fullmäktiges ledamöter och ersättare fredagen den 15 april 2025.  
 
Kallelse jämte bilagor har publicerats på kommunens digitala anslagstavla 
fredag den 15 april 2025.  
 
Med detta godkänns kallelsen till dagens sammanträde och läggs till 
handlingarna.  
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§ 43 Fastställande av dagordning 

Under behandling av punkten diskuteras förslag till dagordning och hantering 
av ärendena på dagens kallelse.  
 
Ordföranden ajournerar sammanträdet för att överlägga om hanteringen.  
 
Mötet återupptas och dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
6(71) 

Datum  
2025-04-28  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 44 Allmänhetens frågestund 2025, dnr KS 25/00048 

Allmänhetens fråga angående önskan om kommentar från politiker om att 
Hällefors kommun gör sig själv till en bananrepublik. 

Kommunstyrelsens ordförande, Cecilia Albertsson, M, besvarar frågan med 
att det inte är aktuellt att kommentera en enskild journalists uttalande eller 
tyckande. Avseende den information som artikeln handlade om så fanns det 
ingen upprättad eller allmän handling som kunde lämnas ut till journalisten. 

Allmänhetens fråga angående hur kommunen hanterar kriminell aktivitet, 
försäljning av narkotika, förekommer organiserad brottslighet i kommun och 
gängkriminalitet. Vidare undrar frågeställaren om det finns en handlingsplan 
för att förebygga, avstyra och upptäcka drogförsäljning. 

Cecilia Albertsson, M, redogör för det brottsförebyggande arbetet i 
kommunen inom BRÅ, EST med mera och den åtgärdsplan som tagits fram 
och beslutats och det arbete som pågår löpande. 
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§ 45 Ledamöternas frågestund 2025, dnr KS 25/00049 

Inga inkomna frågor till ledamöternas frågestund.  
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§ 46 Uppförandekod , dnr KS 25/00073 

 
Ärendet 
 
Kommunstyrelseordförande Cecilia Albertsson (M) lyfter med anledning av 
redovisad arbetsmiljöproblematik kopplad till politisk styrning och ledning ett 
ärende som ordförandeinitiativ om uppförandekod för kommunstyrelsen och 
samtliga beslutandeorgan underställda densamma.  
 
I ärendet redogör kommunstyrelsens ordförande för följande: 
 
Under en längre tid har det noterats ett ökat ifrågasättande av personer 
anställda inom kommunen. Man har även noterat att detta har eskalerat. Man 
finner det helt i sin ordning att gå ut och misskreditera utvalda tjänstepersoner 
i det offentliga rummet. Ifrågasättandet sätts på pränt i form av motioner, 
interpellationer, debattartiklar, insändare, på sociala medier och uttalas även 
från talarstolen på Kommunfullmäktiges sammanträden. Även tonen inom 
politiken har tyvärr blivit hårdare mot varandra. 
Alla vi har ett uppdrag att tillsammans verka för Hälleforsborna och för att få 
en hel kommun att fungera. Det politiska uppdraget innebär att kritiskt 
granska och ifrågasätta verksamheten utifrån olika politiska 
ställningstaganden. Vi ska dock alltid skilja på sak och person. Det ska vara 
en kritisk debatt men med respekt för respektive person. Tillsammans genom 
visionen och den gemensamma verksamhetsidén ska vi alla bidra till att skapa 
förutsättningar till utveckling för de som lever och verkar i Hällefors 
kommun. Vi främjar möten som engagerar och stimulerar till ett öppet och 
tolerant samhälle som bidrar till ett gott och tryggt liv.  
Som förtroendevald är vi alla representanter för Hällefors kommun. Vi är med 
och påverkar bilden av Hällefors kommun hos de vi möter, genom det vi 
säger och det vi gör. Vi är med och bidrar till att skapa en hållbar arbetsmiljö 
som präglas av ett gott bemötande. Vi som förtroendevalda inom Hällefors 
kommun har ett uppdrag som både förtroendevald och som 
arbetsgivarrepresentant och har ett arbetsmiljöansvar för kommunens alla 
medarbetare. Oavsett var i organisationen man är förtroendevald ska man 
ständigt arbeta för att hålla värdegrunden levande, det är en viktig del i vår 
roll som förtroendevald. Vi har ett uppdrag att skapa en trygg psykosocial 
miljö i alla situationer i vårat uppdrag.  
Förtroendevalda i Hällefors kommun ska bemöta alla med respekt och 
omtanke. Anställda och politiker har rätt att utföra sitt uppdrag i en 
organisation där det inte förekommer några trakasserier. Vi har ett gemensamt 
ansvar att tillsammans skapa en god, trygg och säker arbetsmiljö. Vårt 
förhållningssätt ska präglas av tolerans för varandras olikheter och åsikter. 
Det är viktigt att som förtroendevald kunna skilja på sak och person. Detta 
omfattar självklart även besökare och andra människor som vi kommer i 
kontakt med. 
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Ordförandes förslag till beslut  
 

1. Bemötandekod/uppförandekod antas av Kommunstyrelsen och gäller för alla 
förtroendevalda i samtliga sammanträdens sammanhang. Koden syftar till att 
skapa ett tillitsfullt, öppet och demokratiskt samtalsklimat. 
 

2. Vid avsteg och brott mot bemötandekod/uppförandekod påtalas detta 
omedelbart av ordförande eller ledamöter och ordförande har då möjlighet 
att utvisa berörd ledamot som bryter mot koden ur sammanträdesrummet. 
Detta för att skapa en god demokratisk process som genom respekt och 
öppenhet värnar om det öppna samtalsklimatet och för att värna om roller 
och ansvar i den kommunala organisationen.  
 

3. Ärendet skickas vidare från Kommunstyrelsen till Kommunfullmäktige för 
politiskt ställningstagande om antagande av bemötandekod/uppförandekod. 

 
--- 
Susanne Grundström (S) yrkar på tillägg om att föreslå kommunfullmäktiges 
presidie att ge gruppledarna i uppdrag att behandla uppförandekoden för att 
stärka dess relevans och mandat i den politiska organisationen. Susanne 
Grundström (S) yrkar vidare på att ta bort beslutsförslag 1 och 2 i 
föreliggande förslag.  
 
Saskia van der Zanden (V) yrkar på avslag på samtliga beslut. Och yrkar 
därefter att uppförandekoden används som arbetsmaterial till en workshop där 
gruppledarna håller i genomförandet.  
 
Ordföranden ställer yrkande om avslag till beslut mot att ärendet ska avgöras i 
dag och finner att kommunstyrelsen beslutar avgöra ärendet idag. 
 
Därefter ställer ordföranden sitt förslag till beslut samt Susanne Grundströms 
(S) förslag till reviderat förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med reviderat förslag. 
 
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ärendet skickas vidare från kommunstyrelsen till kommunfullmäktige för 

politiskt ställningstagande om antagande av 
bemötandekod/uppförandekod. 

 
2. Kommunfullmäktiges presidie föreslås ge gruppledarna i uppdrag att 

behandla uppförandekoden för att stärka dess relevans och mandat i den 
politiska organisationen 
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Saskia van der Zanden (V)  och Bo Werner  (V) reserverar sig mot beslutet. 
 
 
Vid fullmäktiges sammanträde redogör kommunfullmäktiges ordförande Per 
Karlsson, M, för hanteringen där gruppledarna enligt uppdrag från 
kommunstyrelsen behandlat uppförandekoden för att stärka dess relevans och 
mandat i den politiska organisationen. 
 
Per Karlsson, M,  redogör för att gruppledarna inte var eniga om underlaget 
och yrkar att uppförandekoden tas upp på en gruppledarträff där ärendet ska 
diskuteras vidare.  
 
Ordföranden ställer yrkandena under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med Per Karlssons, M, yrkande.  
 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktiges återremitterar ärendet för att gruppledarna inte var 
eniga och därför beslutat ta upp uppförandekoden på en gruppledarträff där 
ärendet ska diskuteras vidare.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Expedieras till: 
Gruppledarna 
Kansliet  
Diariet  
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§ 47 Katja Ollilas (V) motion om en lokal strategi för att 
förebygga och minska ofrivillig ensamhet, dnr KS 
25/00100 

 
Från Katja Ollila, V, har den 16 april inkommit en motion till 
kommunfullmäktige.  
 
Motionären yrkar att kommunen tar fram en lokal strategi mot ensamhet, i 
linje med den nationella strategin och med hänsyn till våra specifika lokala 
behov. 
att kommunen i strategiarbetet bjuder in civilsamhället, näringslivet och 
kommuninvånarna till dialog och delaktighet. 
 
Ordförande yrkar att motionen remitteras till kommunstyrelsens för 
handläggning. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Kommunstyrelsen 
Diariet  
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§ 48 Medborgarförslag om förslag till förlängd is-säsong 
Hällefors ishockeyklubb, dnr KS 25/00103  
 
Rubricerat medborgarförslag inkom till kommunförvaltningen 2025-04-25 
 
--- 
 
Ordförande yrkar att medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsens för 
handläggning. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 
Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Expedieras till: 
Kommunstyrelsen 
Diariet 
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§ 49 Interpellationsdebatt, Katja Ollilas (V) interpellation 
om projektledarens utvärdering av badhusbygget. 

 
Vid sammanträdet redogör interpellationsställaren Katja Ollila, V, för frågan 
om projektledarens utvärdering av badhusbygget.  
 
Cecilia Albertsson, M, besvarar interpellationen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen anses besvarad.  
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§ 50 Interpellationsdebatt, Håkan Bergströms (S) 
interpellation avseende attraktiv arbetsgivare 

Håkan Bergström, S, inleder interpellationsdebatten.  

Cecilia Albertsson, M, besvarar interpellationen. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen anses besvarad.  
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§ 51 Val av tillfällig kommunfullmäktigeberedning för 
översyn av den politiska organisationen 

Per Karlsson, M, yrkar på att en fullmäktigeberedning som utgörs av 
gruppledarna tillsätts för översyn av den politiska organisationen.  

Kommunfullmäktiges beslut 

En fullmäktigeberedning som utgörs av gruppledarna tillsätts för översyn av 
den politiska organisationen där ett förslag ska vara framtaget till nästa val 
2026. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 
Gruppledarna  
Kansliet  
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§ 52 Beslut om Hällefors kommuns årsredovisning 2024 
dnr KS 25/00080 
 
Beslutsunderlag 
KS 2024-09-03 § 132 
Förslag till årsredovisning för Hällefors kommun 2024 
 
Ärendet 
Kommunförvaltningen kan konstatera att alla partier har varit representerade 
och delaktiga under de knappt två timmar som ekonomiberedningen haft 
beredning av förvaltningens förslag till årsredovisning för verksamhetsåret 
2024.  
 
Givet de ekonomiska förutsättningarna och minskad befolkning konstaterar 
beredningen att det har varit ett tufft år där alla inom organisationen varit med 
och bidragit till resultatet. Mot bakgrund av de minskade statsbidragen är det 
en utmaning att hantera kostnaderna.  
 
Under år 2024 har kommunstyrelsen antagit en intern åtgärdsplan med 
anledning av det prognostiserade underskottet som gjort att kommunen som 
helhet kunnat bromsa kostnadsutvecklingen.   
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till kommunens årsredovisning 
för verksamhetsåret 2024. 
 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till kommunens årsredovisning 
för verksamhetsåret 2024. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Årsresultatet visar ett negativt resultat på -3,1 miljoner kronor vilket är 4,4 
miljoner kronor sämre än budgeterat positivt resultat på 1,3 miljoner kronor.   
 
Resultatet vad gäller nämnder och styrelser uppvisar tillsammans ett 
underskott på totalt -3,0 miljoner kronor, där -3,0 miljoner kronor avser 
kommunstyrelsen. Kommunens underskott beror främst på mindre intäkter 
från statsbidrag och högre kostnader för personal än väntat. Dessutom har 
kommunen haft engångskostnader för tomma lokaler efter avveckling samt 
införande av RKR R5 som haft en resultateffekt. 
 
Skatter och generella statsbidrag har blivit 1,5 miljoner kronor sämre än 
budget och finansnettot blev 0,3 miljoner kronor lägre än fastställd budget. 
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Vid avstämning av det lagstadgade balanskravet ska resultatet justeras med de 
realisationsposter som uppstått under året. Kommunen har uppfyllt 
balanskravet varje år sedan detta infördes år 2000, med undantag för 
budgetåret 2008. Hällefors kommuns resultat för 2024 uppvisar ett negativt 
resultat på -3,1 miljoner kronor. Hällefors kommun justerar årets resultat med 
omställningskostnader som uppstått under året vad gäller tomhyror för 
tidigare vård- och omsorgsboende samt införande av RKR R5 – leasing. De 
har en oförutsedd resultateffekt som betraktas som synnerliga skäl som 
kommunen hävdar inte ska återställa. Det gör att årets balanskravsresultat blir 
ett överskott med 0,1 miljoner kronor och innebär att inget underskott ska 
återställas. 
 
För år 2024 har kommunen uppnått tretton av fjorton resultatmål för 
verksamheten, vilket är en god måluppfyllelse. I årsredovisningen finns en 
fördjupad analys av verksamhetsmålen för att få en ännu bättre bild av vad 
som faktiskt skett inom respektive område och andra relevanta nyckeltal 
redovisas. 
 
Kommunen kan konstatera att en av de tre antagna finansiella resultatmålen 
för verksamhetsåret 2024 uppnås under året. 
 
Hällefors kommun hade år 2011 en soliditet inklusive alla pensionsåtaganden 
på -42,7 procent som är det år som kommunen antog den så kallade 
soliditetsplanen. Soliditetsplanen innebar att kommunen tog beslut om att 
börja fokusera på balansräkningen och förbättra soliditeten. Vid årsskiftet 
2024/2025 uppgår kommunens soliditet till 11,2 procent, vilket är en 
förbättring med 53,9 procentenheter. I förhållande till föregående år har 
soliditeten däremot minskat med 0,7 procentenheter. 
 
Årets nettoinvesteringar uppgår till 30,1 miljoner kronor, vilket är 33,5 
miljoner kronor lägre än föregående år. Exkluderas avskrivningar, 
nedskrivningar och pensionsskuldsförändringen från årets prognostiserade 
resultat har kommunen haft 26,6 miljoner kronor kvar av intäkterna från 
skatter och generella statsbidrag efter att den löpande verksamheten 
finansierats. Detta har medfört att 88,5 procent av investeringarna har 
finansierats med medel från den löpande verksamheten och resterande del 
finansieras med medel som fanns vid ingången av år 2024 och genom 
beslutad nyupplåning. 
 
Låneskulden avseende långfristiga lån per den 31 december 2024 uppgick till 
303,1 miljoner kronor. I förhållande till föregående år är låneskulden utökat 
med 28,0 miljoner kronor. Genomsnittsräntan på låneskulden uppgick till 
2,35 procent vid årsskiftet och innebär en ökning med 0,24 procentenheter i 
förhållande till samma tidpunkt föregående år.  
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De totala pensionsförpliktelserna uppgick vid årets slut till 148,3 miljoner 
kronor, vilket är en ökning med 2,1 miljoner kronor under året.   
 
Kommunens utnyttjade borgensåtagande uppgår till 141,0 miljoner kronor vid 
årsskiftet 2024/2025. Stora borgensåtaganden kan betyda en finansiell risk för 
kommunen i form av övertagande av lån, alternativt behov av ägartillskott. 
Det största borgensåtagandet har kommunen till Hällefors Bostads AB med 
135,7 miljoner kronor och innebär en oförändrad siffra mot föregående år. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 

Ekonomiberedningen föreslår kommunstyrelsen att:  
 
- Hällefors kommuns årsredovisning 2024 godkänns. 

 
- Fastställa 2024 års balanskravsresultat till +0,1 miljoner kronor. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Lars-Göran Zetterlund 
(C), Ulrika Jonsson (M), Allan Myrtenkvist (S) samt Sten Walegren (GL) 
bifall till förvaltningens förslag. 

Katja Ollila (V) yrkar avslag.  

Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer förvaltningens förslag till beslut 
mot Katja Ollilas (V) avslagsyrkande under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 

Hällefors kommuns årsredovisning 2024 godkänns. 
 

Fastställa 2024 års balanskravsresultat till +0,1 miljoner kronor. 
 

 

Mot beslutet reserverar sig Katja Ollila (V). 
 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Allan Myrtenkvist, S, på 
återremiss på grund av att den information som givits kring ekonomin inte är 
helt fullständig eller helt korrekt och därför bör förtydligas och kompletteras 
inför antagande.  
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Katja Ollila, V, yrkar återremiss på grund av att vi inte kan använda 
synnerliga skäl till vårt resultat eftersom vi för andra året i rad lutar oss mot 
"synnerliga skäl" för att inte återställa underskottet, trots att revisorerna 
kritiserade det redan förra året. Vi kan inte använda samma undantag igen när 
vi vet att det saknas stöd för det i kommunallagen. 
Dessutom behöver vi reda ut det som den tillförordnade ekonomichefen tagit 
upp om nya regler kring finansiell leasing, innan vi kan godkänna 
årsredovisningen. 

 
Samuel Eriksson, SD, yrkar på återremiss för att det ekonomiska läget är 
svajigt. 
 
Lars- Göran Zetterlund, C, yrkar bifall till Allan Myrtenkvists, S, 
återremissyrkande.  
 
Ordförande ställer yrkande om återremiss mot att ärendet ska avgöras i dag 
under proposition och finner att ärendet återremitteras till 
kommunstyrelseförvaltningen för beredning.  
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 
1. Ärendet återremitteras till kommunstyrelseförvaltingen och kommer åter 

till kommunstyrelsens sammanträde den 13 maj 2025.  
 

2. Återremittering sker på grund av att den information som givits kring 
ekonomin inte är helt fullständig och därför bör förtydligas och 
kompletteras inför antagande. 
 

 

 

 
 
 
 
 

Expedieras till: 
Ekonomi 
Diariet 
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§ 53 Beslut om Hällefors Bostads AB årsredovisning 
2024, dnr KS 25/00081 

Beslutsunderlag 
KF 2023-10-24 § 186 
Årsredovisning för Hällefors Bostads AB 2024 
KPMG:s revisionsberättelse till bolagsstämman, daterad 2025-04-02 

Ärendet 
Hällefors Bostads AB har sammanställt bolagets ekonomi i en årsredovisning 
för verksamhetsåret 2024. Enligt ägardirektivet från 2021 ska bolaget bidra 
till att realisera Hällefors kommuns vision ”Hällefors – En attraktiv kommun” 
med attraktiva bostäder i hyresform, trivsamma boendemiljöer som leder till 
ökad livskvalitet och samt bidrar till att motverka utanförskap. Bolaget ska 
också arbeta för att säkerställa en ekonomisk, social och ekologisk långsiktig 
hållbar utveckling i Hällefors kommun. Bolaget ska präglas av att bidra till ett 
socialt ansvar för bostadsmarknaden i kommunen.  
 
Bolagets fastighetsbestånd omfattar 66 byggnader med sammanlagt 776 
lägenheter och 92 lokaler.  
 
Styrelse har under året haft åtta ordinarie sammanträden.  

 
Ekonomiskt perspektiv 
Hällefors Bostads AB redovisar totalt för 2024 ett underskott om -8,8 
miljoner kronor.  
 
I kommunens ägardirektiv anges fyra finansiella målsättningar för bolaget: 
 Bolaget ska långsiktigt sträva mot en soliditet om 20 procent. 
 Bolaget ska amortera på den totala låneskulden med kommunal 

borgen. 
 Bolaget har en låg andel tomma lägenheter i beståndet. 

Vakansgraden ska på sikt vara omkring 2–3 procent. 
 Avkastningen på eget kapital ska motsvara den genomsnittliga 

statslåneräntan föregående kalenderår. Avkastningen får dock aldrig 
understiga 2 procent.  

 
Soliditeten har stärkts genomen nyemission på 30,8 miljoner och uppgår 
vid året slut till 21,5 procent.  
 
Styrelsen har tagit beslut om att i enlighet med ägardirektivet amortera en 
procent per år. Ingen amortering har skett under 2025. 
 
Bolagets vakansgrad fortsätter att öka. Outhyrda bostäder motsvarar 24,4 
procent av nettoomsättningen på bostäder vilket innebär en ökning med 3,5 
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procentenheter jämfört med föregående år. Bolagets uteblivna intäkter för 
outhyrt uppgår i årsbokslutet till 16,9 miljoner kronor.  
 
Avkastningskravet på eget kapital ska normalt motsvara den genomsnittliga 
statslåneräntan föregående kalenderår. Avkastningen får dock aldrig 
understiga 2 procent. Under 2024 gör bolaget ett negativt resultat till följd 
av omställningsarbetet. 

 
Förvaltningen kan konstatera att bolaget uppfyller ett av fyra finansiella 
målsättningar, men vill samtidigt poängtera att kommunfullmäktige 2023-
10-24 beslutat om ett tillfälligt undantag att uppfylla de kortsiktiga 
finansiella målsättningarna under 2023 och 2024. Det utifrån de stora 
omställningskostnaderna bolaget står inför.  
 
KPMG tillstyrker att bolagsstämman disponerar förlusten enligt förslaget i 
förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande 
direktören ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2024. KPMG anser att de 
revisionsbevis som de har inhämtat är tillräckliga och ändamålsenliga som 
grund för deras uttalande. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Hällefors Bostads AB:s årsredovisning för 2024 godkänns. 

 
- Hällefors Bostads AB har under 2024 bedrivit verksamheten förenligt med 

det fastställda kommunala ändamålet och utfört det inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

 
--- 
Innan kommunstyrelsens behandling av ärendet meddelar Håkan Bergström 
(S) att han inte deltar i ärendet på grund av jäv. Margurite Wase (C) kliver in 
som ersättare. 

Under kommunstyrelsens behandling av ärendet föredrar VD för Hällefors 
Bostads AB Thomas Hjelmqvist. 

Katja Ollila (V) yrkar avslag.  

Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer förvaltningens förslag till beslut 
mot Katja Ollilas (V) avslagsyrkande under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag.  
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Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 

Hällefors Bostads AB:s årsredovisning för 2024 godkänns. 
 

Hällefors Bostads AB har under 2024 bedrivit verksamheten förenligt med det 
fastställda kommunala ändamålet och utfört det inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 
 
 

Mot beslutet reserverar sig Katja Ollila (V) och Saskia van der Zanden (V). 

Håkan Bergström, S, och Madeleine Larsson, S, meddelar jäv samt att de ej 
deltar i i beslut. 

Katja Ollila, V, yrkar avslag till Hällefors Bostads AB:s årsredovisning för 
2024 och meddelar att det inte innebär misstroende mot revisionen.  

Allan Myrtenkvist, S, Lars-  Göran Zetterlund, C, Samuel Eriksson, SD, och 
Cecilia Albertsson, M, Wilhelm Tham, GL, Ulrika Jonsson, M, Tobias 
Nygren, C, yrkar bifall till Hällefors Bostads AB:s årsredovisning för 2024. 

Ordförande ställer kommunstyrelsens beslut till mot Katja Ollilas, V, förslag 
till avslag mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Hällefors Bostads AB:s årsredovisning för 2024 godkänns. 
 

2. Hällefors Bostads AB har under 2024 bedrivit verksamheten förenligt med 
det fastställda kommunala ändamålet och utfört det inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 
 
 

Katja Ollila, V, Bo Werner, Johan Stolpen, V, reserverar sig.  

 

Expedieras till: 
BoAB 
Diariet 
Ekonomi 
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§ 54 Avsägelse från Jacob Neerings (M) för samtliga 
kommunala uppdrag 
 
Jacob Neerings (M) har lämnat in en avsägelse för samtliga kommunala 
uppdrag.  
 
Ordförande Per Karlsson (M) yrkar att avsägelsen ska godkännas vilket 
bifalls.  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Avsägelsen godkänns 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Expedieras till: 
Jacob Neerings 
Kommunstyrelsen  
HR  
IT  
Kansli 
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§ 55 Val av ny ersättare i kommunstyrelsen efter 
Madelene Jönsson (SD) 
 
 
Valberedningens förslag 

Vakant. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Vakant. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 

Kansliet  
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§ 56 Val av ersättare för gruppledare för (SD) 

 

Valberedningens förslag 

Vakant. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Vakant. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 

Kansliet  
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§ 57 Val av ny ersättare i tekniska nämnden efter Kent 
Grängstedt (S) 

 

Valberedningens förslag 

Håkan Bergström (S), Hammarvägen 38, 712 32 Hällefors. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Håkan Bergström (S), Hammarvägen 38, 712 32 Hällefors. 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 
Kansliet 
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§ 58 Val av ny första vice ordförande i 
kommunfullmäktige efter Jacob Neerings (M) 
 
Valberedningens förslag 
 
Lotta Anderberg (M), Kolarvägen 6, 712 31 Hällefors 

Kommunfullmäktiges beslut  
 
Lotta Anderberg (M), Kolarvägen 6, 712 31 Hällefors 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Lotta Anderberg 
IT 
HR 
Kansli 
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§ 59 Val av ny ersättare i kommunstyrelsen efter Jacob 
Neerings (M) 
 
Valberedningens förslag 
 
Anna Svärd Thompson (M), Silvergruvan 90, 712 93 Hällefors 

 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Anna Svärd Thompson (M), Silvergruvan 90, 712 93 Hällefors 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till : 
Anna Svärd Thompson 
HR 
IT 
Kansli 
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§ 60 Val av ny ledamot i valberedningen efter Jacob 
Neerings (M) 
 
Valberedningens förslag 

Annelie Karlsson (M), Släggvägen 7, 712 31 Hällefors. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Annelie Karlsson (M), Släggvägen 7, 712 31 Hällefors. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Anneli Karlsson  
Valberedningen 
Kansli 
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§ 61 Val av ny ersättare i Bygg- och miljönämnden efter 
Jacob Neerings (M) 
 
Valberedningens förslag 

Lotta Anderberg (M), Kolarvägen 6, 712 31 Hällefors. 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Lotta Anderberg (M), Kolarvägen 6, 712 31 Hällefors. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Lotta Anderberg 
Bygg och miljönämnden 
HR 
IT 
Kansli  
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§ 62 Val av ny ersättare i myndighetsnämnden efter Jacob 
Neerings (M) för skola och omsorg 
 
Valberedningens förslag 
 
Anna Svärd Thompson (M), Silvergruvan 90, 712 93 Hällefors 

 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Anna Svärd Thompson (M), Silvergruvan 90, 712 93 Hällefors 
 
Valberedningens förslag 

Anna Svärd Thompson (M), Silvergruvan 90, 712 93 Hällefors. 

 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Anna Svärd Thompson (M), Silvergruvan 90, 712 93 Hällefors. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 
Anna Svärd Thompson 
Myndighetsnämnden 
Kansliet  
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§ 63 Val av ny ersättare i medlemsråd SOFINT efter 
Jacob Neerings (M) 
 
Valberedningens förslag 

Lotta Anderberg (M), Kolarvägen 6, 712 31 Hällefors. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Lotta Anderberg (M), Kolarvägen 6, 712 31 Hällefors. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 
Lotta Anderberg 
SOFINT 
Kansliet  
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§ 64 Revisionsberättelse för 2024  

Allan Myrtenkvist, S, yrkar att återremittering bör ske på grund av att den 
information som givits kring ekonomin inte är helt fullständig och därför bör 
förtydligas och kompletteras. Därefter kan revisionsberättelsen hanteras på 
nytt. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Ärendet återremitteras. 
 

2. Återremittering sker på grund av att den information som givits kring 
ekonomin inte är helt fullständig och därför bör förtydligas och 
kompletteras innan ny revisionsberättelse kan beslutas. 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Expediering: 
Kommunkansliet 
Diariet  
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§ 65 Ansvarsfrihet för nämnder, styrelse, beredningar 
och förbund år 2024 

Allan Myrtenkvist, S, yrkar på återremiss samt att ärendet när det återkommer 
tillsammans med årsredovisning och revisionsberättelse till nästkommande 
kommunfullmäktige ska delas upp för nämnder, styrelse, beredningar och 
förbund för att självgranskning och jäv.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet återremitteras, och när det återkommer tillsammans med 
årsredovisning och revisionsberättelse till nästkommande kommunfullmäktige 
ska det delas upp för nämnder, styrelse, beredningar och förbund för att 
minimera risk för självgranskning och jäv. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 

Diariet 
Kommunkansliet  
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§ 66  Beslut om förlängning tillfälligt ägardirektiv, dnr 
KS 23/00224 

 
Beslutsunderlag 
Ägardirektiv för Hällefors Bostads AB, daterad 2021-03-11 
KF 2021-04-13 § 49 
KF 2023-05-30 § 93 
KF 2023-10-24 § 186 
KF 2024-10-22 § 131 
Fem-årig budgetplan biläggs ärendet. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-30 om Hällefors Bostads AB:s 
strategidokument som innebär att bolaget kommer att genomföra ett större 
omställningsarbete för att få ett varierat utbud som följer en varierad 
efterfrågan över tid med stabil ekonomi, vilket kommer att påverka bolagets 
ekonomi på kort sikt. 
 
Utifrån det beslutade kommunfullmäktige 2023-10-24 om att Hällefors 
Bostads AB inte behövde uppnå de kortsiktiga finansiella målsättningarna i 
gällande ägardirektiv under verksamhetsåret 2023 eller 2024. 
 
På kommunfullmäktige 2024-10-22 gavs information kring det 
omställningsarbete som bedrivits. Vidare fattade kommunfullmäktige ett antal 
beslut med påverkan på bostadsbolagets ekonomi. Kort sammanfattat 
handlade det om att kommunförvaltningen skulle köpa ett antal 
verksamhetsfastigheter och en nyemission för att tillföra mer kapital i bolaget.  

 
Ekonomiskt perspektiv 
I fastställt ägardirektiv för bolaget framgår fyra mätbara finansiella 
målsättningar med tydliga indikatorer som möjliggör mätning av 
måluppfyllelse enligt uppdrag av kommunstyrelsen. Dessa fyra mål är både 
långsiktiga och kortsiktiga. De kortsiktiga målen kommer inte att kunna 
uppnås under verksamhetsår 2025 med anledning av det omställningsarbete 
som pågår.  
 
 
Bolagets ska långsiktigt stäva efter en soliditet om 20 procent.  
Mål 1: Bolaget har förbättrat soliditeten 
Indikator 1: Soliditet (%) 
 
Bolaget ska arbeta för att behovet av kommunal borgen på sikt ska minska. 
Mål 2: Bolaget har amorterat den totala låneskulden med 
kommunal  
borgen 
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Indikator 1: Kommunal borgen (tkr) 
 
Bolaget ska ha ett utarbetat program för att uppnå en vakansgrad kring 2-3 
procent på sikt för att tillåta rotation i beståndet och för att unga/nyinflyttade 
ska ha möjlighet att komma in på marknaden. 
Mål 3: Bolaget har en låg andel tomma lägenheter i beståndet 
Indikator 1: Vakansgrad (%) 
 
Bolagets avkastning på eget kapital ska motsvara den genomsnittliga 
statslåneräntan föregående kalenderår men får dock aldrig understiga 2 
procent.  
Mål 4: Bolagets avkastning på eget kapital motsvarar den 
genomsnittliga statslåneräntan föregående kalenderår 
Indikator 1: Eget kapital (tkr) 
 
Fullmäktige har beslutat om att bolaget ska ta fram en femårig budgetplan för 
åren 2024 till 2028, vilket gör att ägaren kan utläsa hur bolagets ekonomi 
planeras vara från och med år 2025 då bolagets omställningsarbete beräknas 
vara genomfört. Den fem-åriga budgetplanen bifogas. 
 
Kommunförvaltningen föreslår att det undantag som funnits där Hällefors 
Bostads AB inte har behövt uppnå de kortsiktiga finansiella målsättningarna 
enligt gällande ägardirektiv förlängs och omfattar även verksamhetsår 2025.  
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Det undantag som funnits där Hällefors Bostads AB inte har behövt uppnå de 
kortsiktiga finansiella målsättningarna enligt gällande ägardirektiv förlängs 
och omfattar även verksamhetsår 2025. 
 
--- 
 
Innan allmänna utskottets behandling av ärendet meddelar Håkan Bergström 
(S) att han inte deltar i beslutet på grund av jäv och ersätts av Ulrika Jonsson 
(M). 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar VD för Hällefors 
Bostads AB Thomas Hjelmqvist. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att allmänna utskottet bifaller 
förvaltningens förslag till beslut.  
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Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Det undantag som funnits där Hällefors Bostads AB inte har behövt uppnå de 
kortsiktiga finansiella målsättningarna enligt gällande ägardirektiv förlängs 
och omfattar även verksamhetsår 2025. 
 
--- 
Innan kommunstyrelsens behandling av ärendet meddelar Håkan Bergström 
(S) att han inte deltar i ärendet på grund av jäv. Margurite Wase (C) kliver in 
som ersättare. 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet föredrar VD för Hällefors 
Bostads AB Thomas Hjelmqvist. 
Katja Ollila (V) yrkar att ärendet återremitteras.  
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer allmänna utskottets förslag till 
beslut mot Katja Ollilas (V) återremissyrkande under proposition och finner 
att kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 
 
Det undantag som funnits där Hällefors Bostads AB inte har behövt uppnå de 
kortsiktiga finansiella målsättningarna enligt gällande ägardirektiv förlängs 
och omfattar även verksamhetsår 2025. 
 
Mot beslutet reserverar sig Katja Ollila (V) och Saskia van der Zanden (V). 
 
 
Katja Ollila, V yrkar återremiss på förslaget att förlänga det tillfälliga 
ägardirektivet för Hällefors Bostads AB och yrkar att en stopp- eller 
kontrollfunktion bör finnas.  

 
Allan Myrtenkvist, S, Samuel Eriksson, SD, Lars-Göran Zetterlund, C, 
Cecilia Albertsson, M, Wilhelm Tham, GL, Ulrika Jonsson, M, yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Ordföranden ställer föreliggande förslag under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Det undantag som funnits där Hällefors Bostads AB inte har behövt uppnå de 
kortsiktiga finansiella målsättningarna enligt gällande ägardirektiv förlängs 
och omfattar även verksamhetsår 2025. 
 
Mot beslutet reserverar sig Katja Ollila (V). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till:  
BoAB,  
Ekonomi,  
Diariet  
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§ 67 Beslut om yttrande rörande Hällefors Bostads AB:s 
projekt nyproduktion av stadsvillor, dnr KS 24/00277 

 
Beslutsunderlag 
Hemställan yttrande stadsvillor från Hällefors Bostads AB, inkom 2024-12-18 
Bolagsordning för Hällefors Bostads AB 
 
Ärendet 
Styrelsen i Hällefors Bostads AB (BoAB) har beslutat om att godkänna 
förslag till uppförande av 8 nya lägenheter i 2 huskroppar med 4 lägenheter i 
varje.  I bolagsordningen för BoAB avsnitt 5. anges att fullmäktige ska 
beredas möjlighet att ta ställning i ärenden av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt, detta i enlighet med kommunallagens bestämmelser. För 
aktuellt ärende gäller att fullmäktige yttrar sig över förslaget, därefter är det 
BoABs bolagsstämma som fattar beslut om genomförandet. Av bolagsordning 
för BoAB framgår följande: 
 
14 Bolagsstämmans kompetens  
Beslut i följande frågor ska fattas av bolagsstämman:  
Bildandet av bolag  
Köp eller försäljning av bolag eller andel i sådant  
Köp eller försäljning av fast egendom överstigande 20 000 000 kronor 
exklusive moms  
Investering i fast egendom överstigande 10 000 000 kronor exklusive moms  
 
I enlighet med utredningsunderlaget är lägenheterna på 70 m2 vardera och 
innehåller 3 rum och kök. De beskriver att husen kommer att uppföras som s k 
stadsvillor och ha blandade inslag av fasadtyper såsom trä, bandplåt och puts. 
I underlaget från BoAB beskriver de vidare att projektet ligger i linje med av 
styrelsen beslutad strategiplan och bidrar till ökad variation av utbudet samt 
passar väl in i kvarterets utveckling till seniorkvarter. 
 
Styrelsen har lämnat över ärendet, för att ge kommunfullmäktige möjlighet att 
ta ställning till redovisat projekt. Enligt bolagsordning för BoAB ska bolaget 
ge kommunfullmäktige möjlighet att ta ställning innan beslut i verksamheten 
som är av principiell betydelse eller annars av större vikt fattas. Som exempel 
på sådana frågor nämns förändring av aktiekapitalet, nyupplåning samt 
förvärv, försäljning och rivning av fastigheter. 
 
Kommunförvaltningen ser att beskrivna typer av bostäder vore ett bra tillskott 
för den lokala bostadsmarknaden då det finns ett underskott på moderna och 
tillgängliga hyresrättslägenheter. Denna typ av bostäder skulle också sannolikt 
ge upphov till så kallade positiva flyttkedjor, det vill säga att äldre personer 
avyttrar hus med äganderätt som då tillgängliggörs för yngre personer och 
barnfamiljer. 
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BoAB beskriver att det i dagsläget finns ett 20-tal personer i kö till projektet, 
som beräknas att vara färdigt för inflyttning vid nästa årsskifte (år 2025-26).  
 
Ekonomiskt perspektiv 
I underlag från BoAB beskriver de att projektet kalkyleras ha utgifter på cirka 
21 miljoner kronor. Hyresnivån är beräknad till strax under 10 000 kronor i 
månaden. 
 
Kommunförvaltningen bedömer utifrån underlag förvaltningen erhåller att 
bolaget kommer att finansiera projektet med egna medel och att det därmed 
inte är aktuellt med ett utökat borgensbeslut.  
 
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
Förvaltningens förslag till beslut 
Bolagsstämman bör i sin beredning och beslutsprocess beakta sannolikheten 
att kunna hyra ut samtliga lägenheter över tid till de hyresnivåer som krävs för 
marknadsmässig avkastning för projektet vid fortsatt planering och 
uppförande av projektet. 
 
Under förutsättning att ovanstående kriterier är beaktade tillstyrker 
kommunfullmäktige i Hällefors att bolagsstämman kan fatta beslut i ärendet i 
enlighet med förslaget utan ytterligare yttrande eller villkor.  
 
--- 
 
Innan allmänna utskottets behandling av ärendet meddelar Håkan Bergström 
(S) att han inte deltar i beslutet på grund av jäv och ersätts av Ulrika Jonsson 
(M). 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar VD för Hällefors 
Bostads AB Thomas Hjelmqvist. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att allmänna utskottet bifaller 
förvaltningens förslag till beslut. 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Bolagsstämman bör i sin beredning och beslutsprocess beakta sannolikheten 
att kunna hyra ut samtliga lägenheter över tid till de hyresnivåer som krävs för 
marknadsmässig avkastning för projektet vid fortsatt planering och 
uppförande av projektet. 
 
Under förutsättning att ovanstående kriterier är beaktade tillstyrker 
kommunfullmäktige i Hällefors att bolagsstämman kan fatta beslut i ärendet i 
enlighet med förslaget utan ytterligare yttrande eller villkor. 
 
--- 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
41(71) 

Datum  
2025-04-28  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 
Innan kommunstyrelsens behandling av ärendet meddelar Håkan Bergström 
(S) att han inte deltar i ärendet på grund av jäv. Margurite Wase (C) kliver in 
som ersättare. 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet föredrar VD för Hällefors 
Bostads AB Thomas Hjelmqvist. 
Katja Ollila (V) yrkar avslag. 
Ulrika Jonsson (M), Cecilia Albertsson (M), Wilhelm Tham (GL) samt Lars-
Göran Zetterlund (C) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer allmänna utskottets förslag till 
beslut mot Katja Ollilas (V) avslagsyrkande under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 
 
Bolagsstämman bör i sin beredning och beslutsprocess beakta sannolikheten 
att kunna hyra ut samtliga lägenheter över tid till de hyresnivåer som krävs för 
marknadsmässig avkastning för projektet vid fortsatt planering och 
uppförande av projektet. 
 
Under förutsättning att ovanstående kriterier är beaktade tillstyrker 
kommunfullmäktige i Hällefors att bolagsstämman kan fatta beslut i ärendet i 
enlighet med förslaget utan ytterligare yttrande eller villkor. 
 
 
Mot beslutet reserverar sig Katja Ollila (V) och Saskia van der Zanden (V). 
 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet anmäler Håkan 
Bergström, S, Madeleine Larsson, S, jäv och deltar ej i överläggning eller 
beslut.  
 
Allan Myrtenkvist, S, Cecilia Albertsson, M, Lars- Göran Zetterlund, C, 
Tobias Nygren, C, yrkar bifall till förslag till beslut.  
 
Katja Ollila, V, yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut med då 
underlaget är bristfälligt och ger ingen tillräcklig ekonomisk analys. 
 
 
Allan Myrtenkvist, S, begär ajournering.  
 
Kommunfullmäktige ajournerar sig 5 minuter och upptar ärendet efter 
överläggningar.  
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
42(71) 

Datum  
2025-04-28  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ordföranden ställer yrkandena under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  
 
Katja Ollila, V, Bo Werner, V,  och Johan Stolpen, V, reserverar sig mot 
beslutet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
1. Bolagsstämman bör i sin beredning och beslutsprocess beakta 

sannolikheten att kunna hyra ut samtliga lägenheter över tid till de 
hyresnivåer som krävs för marknadsmässig avkastning för projektet vid 
fortsatt planering och uppförande av projektet. 

 
2. Under förutsättning att ovanstående kriterier är beaktade tillstyrker 

kommunfullmäktige i Hällefors att bolagsstämman kan fatta beslut i 
ärendet i enlighet med förslaget utan ytterligare yttrande eller villkor. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Expedieras till: 
BoAB 
Ekonomi 
Diariet  
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§ 68 Beslut om årshjul ägardialog med Hällefors 
Bostads AB (BoAB) 2025, dnr KS 25/00019 

Beslutsunderlag  

Årshjul för ägardialog med Hällefors Bostads AB 2025 
Ägardirektiv Hällefors Bostads AB 

Ärendet 

Kommunförvaltningen har tagit fram förslag på årshjul för ägardialog med 
Hällefors Bostads AB (BoAB). Enligt ägardirektivet för bolaget så ska 
kommunfullmäktige årligen fastställa årshjulet. 
 
Jämfört med föregående tillfälle har en del revideringar skett i dokumentet. 
En förändring som har skett är att träffarna begränsas till tre tillfällen för att 
på så sätt följa det ekonomiska årshjulet. Även innehållet i träffarna, samt 
deltagandet i träffarna har ändrats för en tydligare och mer effektiv 
uppföljning.  

 
Kommunförvaltningen föreslår att årshjul för ägardialog med Hällefors 
Bostads AB 2025 antas. Vidare föreslår kommunförvaltningen att 
kommunchef i samråd med VD för BoAB får i uppdrag att boka in datum för 
de tre träffarna under 2025.  

Facklig samverkan 

Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 

 
Anta årshjul för ägardialog med Hällefors Bostads AB 2025. 
 
Under förutsättning att kommunfullmäktige antar årshjul för ägardialog med 
Hällefors Bostads AB får kommunchef i samråd med VD för Hällefors 
Bostads AB i uppdrag att boka in datum för de tre träffarna under 2025. 

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar kommunchef 
Veronica Svensson. 
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Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att allmänna utskottet bifaller 
förvaltningens förslag till beslut. 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Anta årshjul för ägardialog med Hällefors Bostads AB 2025. 
 
Under förutsättning att kommunfullmäktige antar årshjul för ägardialog med 
Hällefors Bostads AB får kommunchef i samråd med VD för Hällefors 
Bostads AB i uppdrag att boka in datum för de tre träffarna under 2025. 

 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Saskia van der Zanden 
(V) att ägardialogen ska kompletteras med fler moment, enligt beskrivning i 
ett dokument som delas ut under mötet.  

Lars-Göran Zetterlund (C) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  

Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer allmänna utskottets förslag till 
beslut mot Saskia van der Zandens (V) tilläggsyrkande under proposition och 
finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag. 

 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 

1. Anta årshjul för ägardialog med Hällefors Bostads AB 2025. 
 

2. Under förutsättning att kommunfullmäktige antar årshjul för ägardialog 
med Hällefors Bostads AB får kommunchef i samråd med VD för 
Hällefors Bostads AB i uppdrag att boka in datum för de tre träffarna 
under 2025. 

 
Mot beslutet reserverar sig Katja Ollila (V) och Saskia van der Zanden (V). 

 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde informerar Håkan Bergkvist, S, att 
styrelsen och VD gärna kommer ut till partierna och informerar om man 
önskar det vilket förs in som protokollsnotering till kommunfullmäktiges 
protokoll.  
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Håkan Bergström, S och Cecilia Albertsson, M, yrkar bifall till föreliggande 
förslag. 

Ordföranden ställer yrkandena under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.  

 

Kommunfullmäktiges beslut  

1. Anta årshjul för ägardialog med Hällefors Bostads AB 2025. 
 

2. Under förutsättning att kommunfullmäktige antar årshjul för ägardialog 
med Hällefors Bostads AB får kommunchef i samråd med VD för 
Hällefors Bostads AB i uppdrag att boka in datum för de tre träffarna 
under 2025. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till: 
BoAB 
Diariet  
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§ 69 Beslut om reviderade reglementen och 
samverkansavtal utifrån organisationsförändring inom 
teknisk nämnd gällande Planenhet/Samhällsplanering, 
dnr KS 25/00065 

 
Beslutsunderlag 
Bilaga 1 Förslag till reviderat samverkansavtal för den gemensamma tekniska 
nämnden 
Bilaga 2 Förslag till reviderat reglemente för den gemensamma tekniska 
nämnden  
Bilaga 3 Förslag till reviderat reglemente för kommunstyrelsen  
 
Ärendet 
Under 2023–2024 genomfördes ett större förändringsarbete inom den 
gemensamma Samhällsbyggnadsorganisationen då två förvaltningar slogs 
samman och bildade en stor gemensam Samhällsbyggnadsförvaltning med två 
gemensamma nämnder. Ansvaret för samhällsplaneringen flyttades i samband 
med det tydligare över till kommunstyrelserna i respektive kommun genom en 
förändring i den gemensamma bygg- och miljönämndens reglemente samt i 
samverkansavtalet mellan de fyra ”KNÖL”-kommunerna. I beslutet fastslogs 
att den gemensamma Samhällsbyggnadsförvaltningen skulle fortsätta att 
tillhandahålla kompetens och resurser inom strategisk fysisk planering men att 
de anställda inom planenheten i stället skulle arbeta i gemensam process med 
kommunernas samhällsutvecklingsorganisationer och i direkt relation till fyra 
kommunstyrelser.  
 
Under maj–juni 2024 avslutade tre av fyra samhällsplanerare sina tjänster.  
 
Kommundirektörerna i de fyra kommunerna fick under hösten 2024 
information om att det förelåg en arbetsmiljöproblematik i de gemensamma 
processerna mellan den gemensamma förvaltningen och kommunernas egna 
samhällsutvecklingsorganisationer.  
 
Kommundirektörerna/kommuncheferna inledde då ett gemensamt arbete för 
att utvärdera och söka hitta möjliga lösningar på den problematik som 
uppstått. Gemensamt möte med personalen har hållits vid två tillfällen; under 
december 2024 och januari 2025. Samtliga anställda har givits möjlighet att 
komma med inspel.   
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Följande har identifierats:  
• Att en organisatorisk förändring för att skapa tydlighet (politiskt, 

tjänstepersoner, budget) måste ske.  
• Att det finns övervägande fördelar för att samordna ansvar och 

resurser gällande strategisk, fysisk planering under respektive 
kommunstyrelse i kommunernas egen förvaltningsorganisation.  

• Att fortsatt utredning behöver ske kring vissa praktiska och 
administrativa rutiner som sedan kan förändras succesivt.  

 
Kommundirektörerna/Kommuncheferna föreslår därför en organisatorisk 
förändring av planenheten genom hemtag av de gemensamma resurserna; 
Samhällsplanerare, Planhandläggare (inkl. motsvarande titel) och 
gemensamma specialistfunktioner. Denna organisatoriska förändring kräver 
dock en förändring av det reglemente och samverkansavtal som 
kommunfullmäktige beslutat.    
 
Förändringen förutsätter att kommunfullmäktige i Lindesberg, Ljusnarsberg 
och Nora fattar beslut om samma förändringar i det gemensamma reglementet 
och samverkansavtalet. 
 
Kommunstyrelsens reglemente behöver också uppdateras så att ansvaret för 
samhällsplaneringsfrågor läggs till. Kommunförvaltningen har även gjort 
mindre redaktionella uppdateringar i kommunstyrelsens reglemente.  
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Förändringen innebär på kort sikt en viss ökad kostnad för samtliga 
kommuner då vissa OH-kostnader måste kvarstå för den gemensamma 
förvaltningen. Kommundirektörerna/Kommuncheferna har tillsammans med 
Ekonomicheferna arbetat fram ett ekonomiskt underlag. De ökade 
kostnaderna beräknas hämtas hem via effektivisering av arbetsprocesser och 
nedlagd tid i ärendehanteringen.  
 
Organisatoriskt delas den större gemensamma enheten upp i fyra olika 
organisationer. Detta innebär att varje del blir mer sårbar för t.ex. 
uppsägningar och vid längre frånvaro. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Ändra i samverkansavtalet avseende den gemensamma tekniska nämnden 

i enlighet med Bilaga 1, så att resurser för samhällsplanering inte längre 
ska tillhandahållas av gemensam nämnd. 

 
- Ändra i reglemente för den gemensamma tekniska nämnden i enlighet 

med Bilaga 2, så att resurser för samhällsplanering och ansvar för dessa 
uppgifter tas bort från nämndens uppdrag.  
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- Ändra i reglemente för kommunstyrelsen i enlighet med Bilaga 3, så att 
uppdraget att ansvara för samhällsplaneringsfrågor ankommer på 
kommunstyrelsen. 
 

- I övrigt besluta om reviderat reglemente för kommunstyrelsen i enlighet 
med Bilaga 3.  
 

- Förändringarna träder i kraft under förutsättning att kommunfullmäktige i 
Lindesberg, Ljusnarsberg och Nora fattar beslut om samma förändringar i 
det gemensamma reglementet och samverkansavtalet. 

 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Allan Myrtenkvist (S) 
bifall till förvaltningens förslag. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att kommunstyrelsen bifaller 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 
 
Ändra i samverkansavtalet avseende den gemensamma tekniska nämnden i 
enlighet med Bilaga 1, så att resurser för samhällsplanering inte längre ska 
tillhandahållas av gemensam nämnd. 
 
Ändra i reglemente för den gemensamma tekniska nämnden i enlighet med 
Bilaga 2, så att resurser för samhällsplanering och ansvar för dessa uppgifter 
tas bort från nämndens uppdrag.  
 
Ändra i reglemente för kommunstyrelsen i enlighet med Bilaga 3, så att 
uppdraget att ansvara för samhällsplaneringsfrågor ankommer på 
kommunstyrelsen. 
 
I övrigt besluta om reviderat reglemente för kommunstyrelsen i enlighet med 
Bilaga 3.  
 
Förändringarna träder i kraft under förutsättning att kommunfullmäktige i 
Lindesberg, Ljusnarsberg och Nora fattar beslut om samma förändringar i det 
gemensamma reglementet och samverkansavtalet. 
 
 
Ordföranden ställer förslag till beslut under proposition och finner att 
kommunfullmäktiges beslutar i enlighet med förslaget. 
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Kommunfullmäktiges beslut  
 
1. Ändra i samverkansavtalet avseende den gemensamma tekniska nämnden 

i enlighet med Bilaga 1, så att resurser för samhällsplanering inte längre 
ska tillhandahållas av gemensam nämnd. 

 
2. Ändra i reglemente för den gemensamma tekniska nämnden i enlighet 

med Bilaga 2, så att resurser för samhällsplanering och ansvar för dessa 
uppgifter tas bort från nämndens uppdrag.  

 
3. Ändra i reglemente för kommunstyrelsen i enlighet med Bilaga 3, så att 

uppdraget att ansvara för samhällsplaneringsfrågor ankommer på 
kommunstyrelsen. 
 

4. I övrigt besluta om reviderat reglemente för kommunstyrelsen i enlighet 
med Bilaga 3.  
 

Förändringarna träder i kraft under förutsättning att kommunfullmäktige i 
Lindesberg, Ljusnarsberg och Nora fattar beslut om samma förändringar i det 
gemensamma reglementet och samverkansavtalet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Tekniska nämnden 
Kommunkansliet  
Diariet  
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§ 70 Beslut om personalbokslut för Hällefors kommun 
2024, dnr KS 25/00058 

 
Beslutsunderlag 
Förslag till Personalbokslut för Hällefors kommun år 2024, daterad  
2025-03-03 
Kommunfullmäktiges beslut 2018-11-13 § 136 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2018-11-13 att kommunförvaltningen årligen 
ska leverera ett personalbokslut. Personalbokslutet är ett komplement till 
Hällefors kommuns årsredovisning. 
 
Personalbokslutet innehåller information om de lagstadgade kraven gällande 
lönekartläggning, systematiskt arbetsmiljöarbete samt arbetet med aktiva 
åtgärder. Utöver det innehåller personalbokslutet information om hur 
kommunen har arbetat med personalfrågor under 2024, för att stärka 
verksamheter och dess medarbetare och för att nå Hällefors kommuns 
övergripande mål.  
 
Förvaltningen har i vissa delar redovisning av personalstatistik för en 
femårsperiod, 2019 - 2024, och förändringar beskrivs genom tabeller och 
diagram. Personalbokslutet innehåller även analyser och jämförelser mellan 
åren och i vissa delar jämförelser mellan andra kommuner och riket. 
 
Sammanfattningsvis har 2024 präglats av ett systematiskt och strategiskt 
arbete med kompetensförsörjning som visar positiva resultat, både i form av 
ökat intresse för våra rekryteringar och i medarbetares möjligheter till 
kompetensutveckling. Vidare har det goda systematiska arbetet med 
arbetsmiljön upprätthållits och arbetet med att stärka medarbetar- och 
ledarskapet har utvecklats.  
  
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker i den fackliga samverkansgruppen innan 
kommunstyrelsens sammanträde. 
Förvaltningens förslag till beslut 
- Hällefors kommuns personalbokslut för 2024 godkänns. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar HR-chef Jessica 
Fällgren. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att allmänna utskottet bifaller 
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förvaltningens förslag till beslut. 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Hällefors kommuns personalbokslut för 2024 godkänns. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet önskar Saskia van der 
Zanden (V) lämna en protokollsanteckning, vilket godkänns. Följande 
protokollsanteckning lämnas: Det bör framgå av personalbokslutet om de 
personalpolitiska målen är uppfyllda eller ej.  
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut under proposition och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag till beslut. 
 
 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 
Hällefors kommuns personalbokslut för 2024 godkänns. 
 
 
Ordföranden ställer yrkandena under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunfullmäktiges förslag till 
beslut.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Hällefors kommuns personalbokslut för 2024 godkänns. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
HR 
Diariet 
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§ 71 Beslut om tilläggsbudgetering för investering inom 
tekniska verksamheten 2025, dnr KS 25/00026  

 
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-05-28 § 87 
Protokoll från Tekniska nämnden 2024-01-24 § 15 
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har till kommunförvaltningen inkommit med önskemål om 
tilläggsbudgetering för 2025 för investeringar inom vatten och avlopp (VA). 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Eftersom alla investeringsprojekt som planerats för år 2024 ännu inte är 
slutförda önskar tekniska nämnden en tilläggsbudgetering med totalt 6 356 
tusentals kronor för verksamhetsåret 2025 inom VA-verksamheten.  
Kommunförvaltningen föreslår att begäran godkänns och att det finansieras 
genom nyupplåning.  
 

 
 

 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 

VA/Renhållning Projektnummer Belopp (tkr)
Berggrensvägen 99063 230               

Bergmästarevägen 99064 292               

Göransvägen 99065 296               

Sikfors herrgård 99054 3 593            

Avvattning Fjällbo 99068 1 945            

Totalt 6 356            
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- Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för 
VA-verksamheten på 6 356 tusentals kronor för år 2025 godkänns. 

 
- Finansieringen sker genom nyupplåning med maximalt 6 miljoner kronor 

under verksamhetsåret 2025. 
 
- Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 6 356 tkr avseende 

investeringar för år 2025. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar tf. ekonomichef 
Matthias Westerlund. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att allmänna utskottet bifaller 
förvaltningens förslag till beslut. 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för VA-
verksamheten på 6 356 tusentals kronor för år 2025 godkänns. 
 
Finansieringen sker genom nyupplåning med maximalt 6 miljoner kronor 
under verksamhetsåret 2025. 
 
Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 6 356 tkr avseende investeringar 
för år 2025. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Allan Myrtenkvist (S) 
bifall till allmänna utskottets förslag. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut under proposition och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 
 
Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för VA-
verksamheten på 6 356 tusentals kronor för år 2025 godkänns. 
 
Finansieringen sker genom nyupplåning med maximalt 6 miljoner kronor 
under verksamhetsåret 2025. 
 
Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 6 356 tkr avseende investeringar 
för år 2025. 
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Under kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Samuel Eriksson, SD, om 
tillägg till kommunstyrelsens förslag till beslut som innebär att tilläggsbudget 
inte ska vara norm. 
 
Ordföranden ställer yrkandet under proposition och finner att 
kommunfullmäktiges beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
1. Tekniska nämndens begäran om tilläggsbudgetering av investering för 

VA-verksamheten på 6 356 tusentals kronor för år 2025 godkänns. 
 
2. Finansieringen sker genom nyupplåning med maximalt 6 miljoner kronor 

under verksamhetsåret 2025. 
 
3. Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 6 356 tkr avseende 

investeringar för år 2025. 
 
 
Samuel Eriksson, SD, reserverar sig mot beslutet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Tekniska nämnden 
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Ekonomi 
§ 72 Beslut om projektering av framtida lokaler för 
gymnasieskolan och vuxenutbildningen, dnr KS 
25/00055 

Beslutsunderlag 

Rapport Utredning av lokaler för gymnasieskolan och vuxenutbildningen med 
bilagor, daterad 2025-02-28 

Ärendet 

Kommunförvaltningen har utrett behovet av framtida lokaler för den 
kommunala gymnasieskolan och vuxenutbildningen. Detta då de befintliga 
lokalerna är undermåliga vad gäller skick, ändamålsenlighet och 
tillgänglighet. Två olika lokalalternativ har utretts; om- och tillbyggnad samt 
renovering av befintliga lokaler samt nyproduktion.  
 
Rapporten visar på att det finns fördelar och nackdelar med båda alternativen. 
Förvaltningen förespråkar dock om- och tillbyggnad samt renovering av 
befintliga lokaler då det både är det ekonomiskt mest fördelaktiga alternativet 
samt att verksamhetens geografiska placering ur ett verksamhetsperspektiv är 
mycket bra. 

Miljömässigt perspektiv 

Ur ett miljöperspektiv är om- och tillbyggnadsförslaget att föredra då en hög 
miljöbelastning uppstår i produktionsskedet vid uppförande av ny byggnad.  
Ekonomiskt perspektiv 

För att få en bild över ekonomiska konsekvenser av de olika lokalalternativen 
har LCC-kalkyler sammanställts. Dessa ger att det ekonomiskt mest 
fördelaktiga alternativet är om- och tillbyggnad samt renovering av befintliga 
lokaler. Oavsett val av alternativ behöver en projektering genomföras för att 
ta fram ett förfrågningsunderlag inför upphandling. Kostnad för projektering 
beräknas uppgå till 600 tusen kronor.  

Facklig samverkan 

Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
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- Ge kommunförvaltningen i uppdrag att genomföra projektering för om- 
och tillbyggnadsalternativet i enlighet med hittills framtagna underlag, 
under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om finansiering. 

 

- Ge kommunförvaltningen i uppdrag att efter eventuell genomförd 
projektering genomföra en upphandling av om- och tillbyggnad och 
återkomma till kommunstyrelsen med uppdaterad ekonomisk 
sammanställning för nytt beslut.  

 

- Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 600 tusen kronor för 
investering inom fastighetsförvaltningen år 2025. 

 

- Tilläggsbudgetering för investeringsutgiften finansieras genom 
upptagning av nya lån till högst 600 tusen kronor.  

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar verksamhetschef 
för fastighet och samhällsutveckling Jessica Nilsson och skolchef Tina 
Lanefjord samt rektor Greta Hidén tillför kortfattat.  
Susanne Grundström (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att allmänna utskottet bifaller 
förvaltningens förslag till beslut. 
Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta 
Ge kommunförvaltningen i uppdrag att genomföra projektering för om- och 
tillbyggnadsalternativet i enlighet med hittills framtagna underlag, under 
förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om finansiering. 

 

Ge kommunförvaltningen i uppdrag att efter eventuell genomförd 
projektering genomföra en upphandling av om- och tillbyggnad och 
återkomma till kommunstyrelsen med uppdaterad ekonomisk 
sammanställning för nytt beslut.  
 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 600 tusen kronor för investering 
inom fastighetsförvaltningen år 2025. 
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Tilläggsbudgetering för investeringsutgiften finansieras genom upptagning av 
nya lån till högst 600 tusen kronor. 

 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet föredrar verksamhetschef för 
fastighet och samhällsutveckling Jessica Nilsson. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut under proposition och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag till beslut. 
Kommunstyrelsens beslut 
Ge kommunförvaltningen i uppdrag att genomföra projektering för om- och 
tillbyggnadsalternativet i enlighet med hittills framtagna underlag, under 
förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om finansiering. 

 

Ge kommunförvaltningen i uppdrag att efter eventuell genomförd 
projektering genomföra en upphandling av om- och tillbyggnad och 
återkomma till kommunstyrelsen med uppdaterad ekonomisk 
sammanställning för nytt beslut. 

 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 
Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 600 tusen kronor för investering 
inom fastighetsförvaltningen år 2025. 

 

Tilläggsbudgetering för investeringsutgiften finansieras genom upptagning av 
nya lån till högst 600 tusen kronor. 
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Under kommunfullmäktiges behandling yrkar  Cecilia  Albertsson, M, Håkan 
Bergström, S och Lars- Göran Zetterlund, C, bifall till föreliggande förslag.  
 
Ordföranden ställer yrkandet under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 600 tusen kronor för 

investering inom fastighetsförvaltningen år 2025. 

2. Tilläggsbudgetering för investeringsutgiften finansieras genom 
upptagning av nya lån till högst 600 tusen kronor. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Fastighetsförvaltningen 
Ekonomi 
Diariet 
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§ 73 Beslut om yttrande över Madelene Jönssons (SD) 
motion angående lokal upphandling, dnr KS 24/00206 

Beslutsunderlag 

KS 2024-02-13 § 29 
Madelene Jönssons (SD) motion angående lokal upphandling, inkom 2024-
09-23 
KF 2024-09-24 § 106 
KS 2024-11-19 § 222 
Riktlinjer till upphandlings- och inköpspolicyn 

Lag (2016:1145) om offentlig upphandling 

Ärendet 

Madelene Jönsson (SD) har lämnat in en motion angående lokal upphandling. 
I motionen föreslås att förvaltningen får ett tydligt direktiv om att 
upphandlingar/inköp i första hand ska ske inom kommunen. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-11-19 att skicka motionen till 
kommunförvaltningen för beredning. 
 
Precis som förslagsställaren skriver i sin motion har tidigare en liknande 
motion lämnats in. I samband med att den behandlades i kommunstyrelsen 
2024-02-13 beslutade kommunstyrelsen att det skulle införas en särskild 
modell eller instruktion för lokal upphandling inom områden där ramavtal 
saknas och där direktupphandling är tillåtet. 
 
Kommunförvaltningen har efter kommunstyrelsens beslut uppdaterat 
riktlinjerna till upphandlings- och inköpspolicyn. I riktlinjen har följande text 
lagts till: ”Den politiska viljan och inriktningen är att underlätta för det lokala 
näringslivet och därmed bör förfrågan vid Direktupphandling ställas till lokala 
företag som ges möjlighet att konkurrera på lika villkor som övriga tänkbara 
tillfrågade leverantörer.” 

 
När det kommer till motionärens önskemål i denna motion, om att 
förvaltningen får ett tydligt direktiv om att upphandlingar/inköp i första hand 
ska ske inom kommunen, så konstaterar förvaltningen att önskemålet inte är 
förenligt med gällande lagstiftning. 
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När en upphandlande myndighet gör inköp ska myndigheten följa vissa 
bestämmelser för att på bästa sätt ta tillvara konkurrensen på marknaden och 
hushålla med skattemedlen. Allt enligt reglerna för offentlig upphandling. 

Reglerna bidrar även till att motverka korruption, bland annat genom krav på 
transparens och insyn i upphandlingsprocessen. 
 

Upphandlingslagarna är en typ av förfarandelagstiftning. Det innebär att 
reglerna anger hur den upphandlande organisationen inköp ska gå till men 
reglerar inte vad som ska köpas in. 

 

Upphandlade myndigheter har att ta hänsyn till fem grundläggande principer 
som genomsyrar hela upphandlingslagstiftningen. 

 

Icke-diskriminering 

Likabehandling 

Proportionalitet 

Öppenhet 

Ömsesidigt erkännande 

 

Grundprinciperna bygger på objektivitet och öppenhet. Upphandlande 
myndigheter ska vara sakliga och välja leverantör utifrån regelverket och det 
som avses köpas. Det får inte förekomma lojalitet mot speciella eller tidigare 
leverantörer. Val av leverantör ska ske på affärsmässig grund och baseras på 
den bästa varan eller tjänsten till de bästa villkoren. Alla leverantörer ska få 
möjlighet att tävla på samma villkor i varje upphandling. 
 
Utifrån ovanstående föreslår därför förvaltningen att motionen avslås. 

 
Facklig samverkan 

Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Motionen avslås. 
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--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar upphandlare 
Michael Friman. 
Lars-Göran Zetterlund (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut under proposition och finner att allmänna utskottet bifaller 
förvaltningens förslag till beslut. 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Motionen avslås. 

 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet redogör Madelene Jönsson 
(SD) för sin motion. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 
Madelene Jönsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer allmänna utskottets förslag till 
beslut mot Madelene Jönssons (SD) yrkande under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige att besluta 
Motionen avslås. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås. 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Motionären 
Diariet  
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§ 74 Katja Ollila, Saskia van der Zanden, Bo Werner, 
Johan Stolpen (V) motion om utredning av 
avstängning/arbetsbefrielse inom kommunen, dnr KS 
25/00046 

Rubricerad motion remitterades 2025-02-25 § 8 från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Cecilia Albertsson (M) 
att motionen avslås. Ordförande delar ut ett dokument med en motivering till 
varför motionen bör avslås. 
Katja Ollila (V) yrkar bifall till motionen. 
Ulrika Jonsson (M) samt Lars-Göran Zetterlund (C) ansluter sig till 
ordförandes avslagsyrkande.  
Madelene Jönsson (SD) ansluter sig till Katja Ollilas (V) bifallsyrkande. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer Katja Ollilas (V) bifallsyrkande till 
motionen mot sitt eget avslagsyrkande under proposition och finner att hennes 
eget avslagsyrkande vinner bifall. 
Cecilia Albertsson (M) önskar att hennes motivering till varför motionen bör 
avslås läggs till protokollet som en protokollsanteckning, vilket godkänns. 
Handlingen biläggs protokollet. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta  
Motionen avslås. 

 
 
 
Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yrkar Katja Ollila, V, avslag 
till kommunstyrelsens förslag till beslut och yrkar på att motionen antas.  
 
Cecilia Albertsson, M, yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer yrkandena under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  
  
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen avslås. 
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Katja Ollila, V, Bo Werner, V, Johan Stolpen, V och Samuel Eriksson, SD, 
reserverar sig mot beslutet. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Motionären 
Diariet 
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§ 75 Madelene Jönsson (SD) motion om granskning av 
arbetsmiljön i kommunhuset, dnr KS 25/00044 

Rubricerad motion remitterades 2025-02-25 § 9 från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet redogör Madelene Jönsson 
(SD) för motionen. 
Cecilia Albertsson (M) yrkar att motionen avslås. Ordförande delar ut ett 
dokument med en motivering till varför motionen bör avslås. 
Katja Ollila (V) yrkar bifall till motionen. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer Katja Ollilas (V) bifallsyrkande 
mot sitt eget avslagsyrkande under proposition och finner att hennes eget 
avslagsyrkande vinner bifall. 
Cecilia Albertsson (M) önskar att hennes motivering till varför motionen bör 
avslås läggs till protokollet som en protokollsanteckning, vilket godkänns. 
Handlingen biläggs protokollet. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta  
Motionen avslås. 
 
 
Mot beslutet reserverar sig Madelene Jönsson (SD), Katja Ollila (V) samt 
Saskia van der Zanden (V). 

Cecilia Albertsson, M, yrkar avslag till motionen. 

Samuel Eriksson, SD, yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer yrkandena under proposition och finner att 
kommunfullmäktiges beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  

Motionen avslås. 
 

Samuel Eriksson, SD, reserverar sig mot beslutet.  
 
 
 
Expedieras till: 
Motionären 
Diariet 
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§ 76  Madelene Jönsson (SD) motion om fastigheten 
Circle K, dnr KS 25/00045 

Rubricerad motion remitterades 2025-02-25 § 10 från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet redogör Madelene Jönsson 
(SD) för motionen.  
Under ärendets behandling framkommer information om att fastighetsägaren 
målat den del av fasaden som tidigare var omålad.  
Cecilia Albertsson (M) yrkar därmed att motionen ska anses besvarad.  
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på sitt eget 
yrkande under proposition och finner att hennes eget yrkande vinner bifall. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta  
Motionen är besvarad. 
 

Cecilia Albertsson, M, redogör för svar på motionen och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Katja Ollila, V, och Samuel Eriksson, SD, yrkar avslag på kommunstyrelsens 
förslag till beslut och bifall till motionen.  
 
Allan Myrtenkvist, S, yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och begär 
protokollsnotering om att klargöra rutiner för besvarande av motioner så att 
det finns med skrivelser och information med i beslutsunderlaget vid utskick.  
 
Ordförande ställer yrkande om bifall och avslag under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen är besvarad. 
 

Expedieras till: 
Motionären 
Diariet  
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§ 77 Madelene Jönsson (SD) motion om diskussion 
Rinman Education, dnr KS 25/00043 
 
Rubricerad motion remitterades 2025-02-25 § 11 från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet redogör Madelene Jönsson 
(SD) för motionen. 
Mot bakgrund av att kommunstyrelsen fått information i ärendet efter att 
motionen lämnades in yrkar Cecilia Albertsson (M) att motionen ska anses 
besvarad.  
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på sitt eget 
yrkande under proposition och finner att hennes eget yrkande vinner bifall.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta  
Motionen är besvarad. 

 
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.  
 
Kommunfullmäktige beslutar  
Motionen är besvarad. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Expedieras till: 
Motionären 
Diariet  
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§ 80 Madelene Jönsson (SD) motion om 
Bergslagsgården i Sävsjön, dnr KS 25/00042 

Rubricerad motion remitterades 2025-02-25 § 12 från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet redogör Madelene Jönsson 
(SD) för motionen. 
 
Under ärendets behandling framkommer information om att fastigheten är 
såld samt vad den nya fastighetsägaren har för planer för fastigheten. Därmed 
konstaterar ordförande Cecilia Albertsson (M) att motionen kan anses 
besvarad.  
 
Cecilia Albertsson (M) yrkar att motionen ska anses besvarad. 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på sitt eget 
yrkande under proposition och finner att hennes eget yrkande vinner bifall. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta  
Motionen är besvarad. 
 
 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut under proposition 
och finner att kommunfullmäktiges beslutar i enlighet med förslaget.  

 

Kommunfullmäktiges beslut  

Motionen är besvarad. 
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§ 81 Återrapport från tillfällig 
kommunfullmäktigeberedning för att arbeta med en plan 
för Lindholmstorpet 
 
I och med föreslagna beslut avslutas uppdraget för den tillfälliga 
fullmäktigeberedning som tillsattes 2024-09-24 för att arbeta med en plan för 
Lindholmstorpet. 
 
Kommunfullmäktigeberedningen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta  
 
1.  Ge kommunförvaltningen i uppdrag att ta fram en karta med 

fastighetsgränser vid Lindholmstorpet. 
 

2. Ge kommunförvaltningen i uppdrag att ta fram en skötsel- och 
underhållsplan över området vid Lindholmstorpet. Gräsklippning och 
röjning av sly ska ingå i planen. 
 

3. Ge kommunförvaltningen i uppdrag att ta fram en kostnadskalkyl för att 
anlägga en tillgänglighetsanpassad naturstig. 
 

4. Ge kommunförvaltningen i uppdrag att bjuda in föreningar till 
Lindholmstorpet. 

Då fullmäktigeberedningens förslag först ska beredas av kommunstyrelsen 
innan de beslutas av fullmäktige innebär det att den tillfälliga beredningens 
förslag för Lindholmstorpet skickas till kommunstyrelsen för beredning innan 
de återkommer till kommunfullmäktige.  
 
Ordföranden ställer fullmäktigeberedningens förslag till beslut under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget.  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Den tillfälliga beredningens förslag för Lindholmstorpet skickas till 
kommunstyrelsen för beredning innan de återkommer till kommunfullmäktige 
för att besluta om: 
 
1. Kommunförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en karta med 

fastighetsgränser vid Lindholmstorpet. 
 

2. Kommunförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en skötsel- och 
underhållsplan över området vid Lindholmstorpet. Gräsklippning och 
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röjning av sly ska ingå i planen. 
 

3. Kommunförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en kostnadskalkyl för att 
anlägga en tillgänglighetsanpassad naturstig. 
 

4.  Kommunförvaltningen ges i uppdrag att bjuda in föreningar till 
Lindholmstorpet. 
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§ 82 Delgivningsärenden  
 
Länsstyrelsen: Meddelande efter avgående ledamot i kommunfullmäktige, dnr 
KS 25/00031-3;  
 
Meddelande om ny ledamot i kommunfullmäktige för Socialdemokraterna, 
dnr KS 24/00227-11. 

 


	SAMMANTRÄDESPROTOKOLLKOMMUNFULLMÄKTIGE
	Beredningstid
	§ 42 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde
	§ 43 Fastställande av dagordning
	Justerandes sign Utdragsbestyrkande§ 44 Allmänhetens frågestund 2025, dnr KS 25/00048
	§ 45 Ledamöternas frågestund 2025, dnr KS 25/00049
	§ 46 Uppförandekod , dnr KS 25/00073
	§ 47 Katja Ollilas (V) motion om en lokal strategi för att förebygga och minska ofrivillig ensamhet, dnr KS 25/00100
	Justerandes sign Utdragsbestyrkande§ 48 Medborgarförslag om förslag till förlängd is-säsong Hällefors ishockeyklubb, dnr KS 25/00103
	§ 49 Interpellationsdebatt, Katja Ollilas (V) interpellation om projektledarens utvärdering av badhusbygget.
	§ 50 Interpellationsdebatt, Håkan Bergströms (S) interpellation avseende attraktiv arbetsgivare
	§ 51 Val av tillfällig kommunfullmäktigeberedning för översyn av den politiska organisationen
	§ 52 Beslut om Hällefors kommuns årsredovisning 2024 dnr KS 25/00080
	§ 53 Beslut om Hällefors Bostads AB årsredovisning 2024, dnr KS 25/00081
	§ 54 Avsägelse från Jacob Neerings (M) för samtliga kommunala uppdrag
	Justerandes sign Utdragsbestyrkande§ 55 Val av ny ersättare i kommunstyrelsen efter Madelene Jönsson (SD)
	Justerandes sign Utdragsbestyrkande§ 56 Val av ersättare för gruppledare för (SD)
	Justerandes sign Utdragsbestyrkande§ 57 Val av ny ersättare i tekniska nämnden efter Kent Grängstedt (S)
	Justerandes sign Utdragsbestyrkande§ 58 Val av ny första vice ordförande i kommunfullmäktige efter Jacob Neerings (M)
	§ 59 Val av ny ersättare i kommunstyrelsen efter Jacob Neerings (M)
	§ 60 Val av ny ledamot i valberedningen efter Jacob Neerings (M)
	§ 61 Val av ny ersättare i Bygg- och miljönämnden efter Jacob Neerings (M)
	§ 62 Val av ny ersättare i myndighetsnämnden efter Jacob Neerings (M) för skola och omsorg
	§ 63 Val av ny ersättare i medlemsråd SOFINT efter Jacob Neerings (M)
	§ 64 Revisionsberättelse för 2024
	§ 65 Ansvarsfrihet för nämnder, styrelse, beredningar och förbund år 2024
	§ 66 Beslut om förlängning tillfälligt ägardirektiv, dnr KS 23/00224
	§ 67 Beslut om yttrande rörande Hällefors Bostads AB:s projekt nyproduktion av stadsvillor, dnr KS 24/00277
	§ 68 Beslut om årshjul ägardialog med Hällefors Bostads AB (BoAB) 2025, dnr KS 25/00019
	§ 69 Beslut om reviderade reglementen och samverkansavtal utifrån organisationsförändring inom teknisk nämnd gällande Planenhet/Samhällsplanering, dnr KS 25/00065
	§ 70 Beslut om personalbokslut för Hällefors kommun 2024, dnr KS 25/00058
	§ 71 Beslut om tilläggsbudgetering för investering inom tekniska verksamheten 2025, dnr KS 25/00026
	§ 72 Beslut om projektering av framtida lokaler för gymnasieskolan och vuxenutbildningen, dnr KS 25/00055
	§ 73 Beslut om yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion angående lokal upphandling, dnr KS 24/00206
	§ 74 Katja Ollila, Saskia van der Zanden, Bo Werner, Johan Stolpen (V) motion om utredning av avstängning/arbetsbefrielse inom kommunen, dnr KS 25/00046
	§ 75 Madelene Jönsson (SD) motion om granskning av arbetsmiljön i kommunhuset, dnr KS 25/00044
	§ 76 Madelene Jönsson (SD) motion om fastigheten Circle K, dnr KS 25/00045
	§ 77 Madelene Jönsson (SD) motion om diskussion Rinman Education, dnr KS 25/00043
	§ 80 Madelene Jönsson (SD) motion om Bergslagsgården i Sävsjön, dnr KS 25/00042
	§ 81 Återrapport från tillfällig kommunfullmäktigeberedning för att arbeta med en plan för Lindholmstorpet
	§ 82 Delgivningsärenden



